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Protokół nr 4/2024 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 17 czerwca 2024 r.  

w godz. od 15:30 do 16:45 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach  
 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki –  Przewodniczący Komisji  

2. Marek Lech Zborowski –Weychman – Wiceprzewodniczący  

3. Grzegorz Gorlo   

4. Grzegorz Przemysław Izbicki 

5. Jacek Juszkiewicz 

6. Filip Olszewski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:     

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

3. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydz. Kultury i Sportu 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy Radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli więcej uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 3/2024 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 maja 2024 r. 

2. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisja Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach. 

3. Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za 2023 rok”.   

4. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 3/2024 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 maja 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 3/2024 z posiedzenia Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 maja 2024 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Wybór Wiceprzewodniczącego Komisja Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach. 

 

Bogdan Bezdziecki Przewodniczący Komisji zaproponował kandydaturę radnego Marka 

Lecha Zborowskiego-Weychmana na Wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu 

 i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radny Marek Lech Zoborowski-Weychman wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Innych kandydatów nie zgłoszono, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman jednogłośnie został wybrany na Wiceprzewodniczącego Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie „Raportu o stanie Miasta za 2023 rok”.   

Raport stanowi załącznik nr 2 do protokołu.    

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

 

Czesław Renkiewicz stwierdził, że Raport jest to kompendium wiedzy i informacji o mieście, 

np. co się w mieście działo, jakie były projekty, inwestycje, jak funkcjonowały jednostki 

miejskie w roku 2023 itp. Każdego roku taki raport jest ogólnie dostępny i zamieszczany na 

stronie Urzędu Miejskiego. Zasugerował radnym Rady Miejskiej, że mogą i powinni 

zweryfikować, doprecyzować i zaproponować co powinien konkretnie zawierać taki raport,  

w którym jest 200 stron. Przedstawił dane dotyczące oświaty, placówek oświatowych miejskich 

i niepublicznych jednostek oświatowych. Prezydent omówił sprawy dotyczące sportu, klubów 

sportowych w mieście oraz spraw dotyczących miejskich jednostek kultury. Przedstawił 

inwestycje, które zostały zrealizowane w roku ubiegłym przez firmy komunalne. W zakresie 

pomocy społecznej realizowana pomoc rodzinom mniej zamożnym. Przedstawił realizowane 

zadania w obszarach sportu i kultury dedykowane mieszkańcom i nie tylko.  W zakresie oferty 

kulturalnej, która jest dedykowana do młodego pokolenia trudno jest trafić z repertuarem. 

 

Filip Olszewski zapytał czy w procesie decyzyjnym dotyczącym repertuaru, doboru 

wykonawców uczestniczy młodzież? 

Roman Rynkowski odpowiedział, że to z inicjatywy młodzieży – Młodzieżowej Rady Miasta 

wyszła propozycja i argumenty za tym, żeby taki koncert zorganizować. Po decyzji Rady 

Miejskiej o tym, że koncert będzie współfinansowany ze środków budżetowych miasta. 

Zaproponowano, żeby młodzież zaproponowała wykonawców i żeby skonsultowała ze 

środowiskiem młodzieżowym. Wykonawców, których udało się zaprosić na koncert byli  

w pełni akceptowani przez młodzież. Młodzież również była bardzo zaangażowana w akcję 

promocyjną koncertu, co dało ponad 1130 uczestników.  

Filip Olszewski podkreślił, że to bardzo dobrze, że została oddana przestrzeń dla młodzieży  

w kwestii decydowania i wyboru wykonawców. Podkreślił, że takie inicjatywy są bardzo 

potrzebne. Zwrócił uwagę na to, żeby młodzież miała możliwość współtworzyć wydarzenia 

kulturalne w mieście, mogąc się zaprezentować i realizować swój projekt, a nienarzucony 

z góry przez dorosłych.  

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że wcześniej odbywały się dyskusje i spotkania z młodzieżą 

w kwestii doboru zespołów w celu zweryfikowania np. niecenzuralnych słów w tekstach 
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piosenek. Na pewno jakaś granica powinna zostać postawiona bo pewne gatunki muzyki czy 

wykonawcy mogą być gorszący dla młodzieży.  

Grzegorz Izbicki przedstawił również głos młodzieży mówiący o tym, żeby w przyszłości taki 

koncert był otwarty, aby młodzież z biedniejszych rodzin mogła skorzystać.  

Roman Rynkowski przypomniał o dyskusji, która miała miejsce na Komisji Kultury  

w listopadzie ubiegłego roku, a dotyczyła tego właśnie koncertu. Miasto będzie myślało  

o sponsorach, żeby cena biletów była niższa.  

Filip Olszewski zapytał jak można wyjść naprzeciw do zwykłego mieszkańca, żeby spróbował 

zapoznać się z ww. raportem np. w postaci info grafik na stronach internetowych miasta. 

Należałoby pomyśleć jak zaangażować stronę społeczną mieszkańców miasta do dalszej 

dyskusji.  

Czesław Renkiewicz poinformował, że ww. Raport przedstawi i omówi podczas obrad 

najbliższej sesji Rady Miejskiej, a następnie zostanie udostępniony w postaci slajdów dla 

wszystkich mieszkańców na stronie Urzędu Miejskiego.  

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że w Raporcie znajdują się dane za ubiegły rok i są to dane 

dot. miasta (co już zostało zrobione).  Zadał pytanie w jakim kierunku należałoby wyjść do 

mieszkańców czy przedstawić obraz tj. suche dane liczbowe, fakty i bez wniosków i głębszej 

analizy, czy też pójść w kierunku wniosków, co może spowodowałoby większe 

zainteresowanie mieszkańców.  

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że taki dokument jest to już strategia, a nie raport. Raport 

jest to sprawozdanie. 

Filip Olszewski myśli o tym, jak to można sprawić, żeby raport o stanie miasta był dla 

mieszkańców przydatny. Dodał, że nie sprzyja zainteresowaniu ww. Raport ponieważ jest on 

duży (200 stron) objętościowo.  

Jacek Juszkiewicz dodał, że Raport jest głownie zbiorem danych statystycznych, co jest 

również cenne, są to dane z wielu obszarów działania miasta od gospodarki poprzez kulturę, 

sport itd. Radny zaproponował, że skoro radni zostali wybrani jako przedstawiciele 

mieszkańców, to w ramach klubów taka dyskusja powinna zostać przeprowadzona. Wszystkie 

uwagi i sugestie od mieszkańców, które dotrą do radnych mogą być wykorzystane w przyszłym 

raporcie.  

Grzegorz Gorlo dodał, że nie liczy na aktywność społeczną. Powinno wziąć się 

odpowiedzialność za stymulowanie komunikacji i dotarcie do obszarów, które należy pobudzić 

wśród młodego pokolenia znajdując sposób.  

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania:  

 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

Bogdan Bezdziecki  stwierdził, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki Raport o stanie Miasta 

Suwałki za rok 2023,   zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 4 

Wolne wnioski.  

 

Bogdan Bezdziecki zadał czy faktycznie po ostatnich ulewach zalało halę ARENA?  

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że przy intensywnych opadach deszczu, a hala Arena jest 

usytuowana nieco niżej, to w związku z tym woda wdarła się do środka.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.  

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki podziękował 

radnym i gościom za udział w posiedzeniu.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Bogdan Bezdziecki 
 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Danuta Skucz Podinspektor  

 

w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 
 


